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J e g y z ő k ö n y v 
 
 
 
Készült: Kálló Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2011. szeptember 12-én 17,00 
órai kezdettel Kálló községben a polgármesteri hivatalban megtartott testületi üléséről. 
 
 
Jelen vannak: Ivanovics István polgármester, Czeba Katalin alpolgármester, Baboss Buda, 
Balla Jánosné, Benedek Péter István, Kapás Antalné, Koncz Lajosné – szám szerint a 7 tagú 
képviselő-testület összeg tagja 
Koncz Anita körjegyző  
Makó Lászlóné cigány kisebbségi önkormányzat elnöke 
 
 
A polgármester köszönti a   megjelenteket. Megállapítja a határozatképességet és megnyitja 
az ülést. Kijelöli Kapás Antalné és Koncz Lajosné képviselőket a jegyzőkönyv hitelesítésére, 
melyet a képviselők egyhangúlag elfogadnak. 
 
Ivanovics István polgármester: Az alábbi elvégzett munkákról ad tájékoztatót a képviselő-
testületi tagok részére: 

- Az iskola épületének tervezett festése, felújítása elkészült. Ez nem érintette az egész 
épületet, de amint lehetőség nyílik rá, akkor a többi helyiséget is ki kell javíttatni, mert 
mindegyik nagyon elhanyagolt állapotban van. 

- A könyvtár épületének javításával, festésével is végeztek a munkások, már csak a 
függönytartót kell megvásárolni. 

- A szolgálati lakásnál az udvari rész, az aljnövényzet is teljesen kitakarításra került. 
Sajnos az ereszcsatorna tele van 4-5 éves növényzettel, piszokkal. Kívülről szeretne 
egy kis javítást elvégeztetni rajta, hogy nagyobb kár ne keletkezzen az épület 
állagában. Belül az épület kritikán aluli, minden borzasztó rossz állapotban van, illetve 
semmi sem működik rendesen. A víz mindenhol folyik, ha megnyitják. Az ajtók, 
ablakok egyáltalán nem csukódnak. Majd végig kell gondolni, hogy mit kezdjenek az 
ingatlannal, hiszen a felújítása még akkor is felemésztene legalább 3 millió forintot, ha 
csak az anyagköltséget kellene fizetni, és közcélú munkások bevonásával történne a 
munkavégzés. De erre az egy feladatra nem tudja ráállítani a munkásokat, mert akkor 
az intézményekben nem halad a munka, és az jelenleg fontosabb. 
Valószínű, hogy előbb-utóbb az eladáson kellene elgondolkodni, mert a teljes körű 
felújításra az önkormányzatnak nincs több millió forintja. Szükség esetén van üres 
szolgálati lakás, melyet biztosítani tudnak az igénylő részére. 

Várja a képviselő-testületi tagok részéről a kérdéseket, hozzászólásokat. 
 
Balla Jánosné képviselő: Javasolja, hogy ha így áll a helyzet, akkor a fenti hibák minél előbb 
javításra kerüljenek: 

- Történjen meg az ereszcsatorna mielőbbi kitisztítása. 
- Amennyire lehetséges kerüljenek kijavításra a nyílászárók. 
- A vízvezeték javítását mindenképp meg kell oldani, ebben az állapotban nem 

maradhat. 
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Ivanovics István  polgármester: 
- A fogorvosi rendelőnél nagyon jól működik a kicserélt vízelvezető-rendszer, mióta a 

felújítás megtörtént, dugulás nem volt, erre sem kellett költeni. 
- A volt „Buszmegálló” épülete is felújításra került, hiszen már nagyon rontotta az 

összképet a falu közepén. Azt szeretné, ha tavasztól itt működne a sportöltöző. 
- A temetőnél a kerítést kibontották, eddig is átjártak rajta, de most már kismotorral is 

ott közlekednek. Esténként be kellene zárni a temetőt, hogy ne átjáróház legyen. 
- Megkezdődött a főutakon a kátyúzás, Erdőtarcsa felé már halad a munka, Verseg felé 

is elkészül rövidesen. Reméli, hogy megszűnik a sok balesetveszélyes szakasz. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Balassagyarmaton a közútkezelőnél úgy nyilatkoztak, hogy két 
héten belül a pályázattal kapcsolatban kiderül, hogy megvalósul-e a teljes felújítás. Úgy 
látszik akkor abból semmi sem lesz. 
Véleménye szerint fotókat kellene készíteni arról, hogy milyen minőségben végzik a 
kátyúzást. 
  
Balla Jánosné képviselő: A Forrástól, a hídtól fölfelé melyik cég végzi a medertisztítást?  A 
patak melletti földtulajdonosoknak rengeteg kárt okoztak. 
Javaslata szerint a Forrás környékének rendben tartása, szépítése  miatt valamilyen elismerést 
kellene adni a Szabó Zolinak. 
 
Ivanovics István polgármester: Ha a Zolinak bármire szüksége van, akkor akár ő maga, de a 
munkásai is bármikor segítenek neki. 

 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 39/2011. (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testület a polgármester beszámolóját 
az elvégzett munkákról megtárgyalta és azt elfogadja. 
 

A polgármester a meghívóban kiküldött napirendi pontokat javasolja elfogadni. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 40/2011. (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testület a 2011. szeptember 12-i 
testületi ülése napirendjét az alábbiak szerint állapítja meg: 

 
1./ Javaslat a 2011. évi költségvetési rendelet módosítására 

   Előterjesztő: polgármester 
 2./ Tájékoztató az Önkormányzat 2011. évi költségvetésének I. félévi teljesítéséről 

   Előterjesztő: polgármester 
 3./ Javaslat a helyi szociális rendelet módosítására 

   Előterjesztő: körjegyző 
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 4./ Javaslat a Szervezet és Működési Szabályzat módosítására 
   Előterjesztő: körjegyző 

 5./ Pályázat benyújtásával kapcsolatos 
   Előterjesztő: polgármester 

 6./ Óvodai csoportlétszám túllépésének engedélyezésére kérelem 
Előterjesztő: polgármester 

 7./ Óvodavezetői kötelező óraszám elengedésére kérelem 
   Előterjesztő: polgármester 
 8./ Óvodai létszámemelésre kérelem 
   Előterjesztő: polgármester 
 9./ Kontroll Polgárőr Közhasznú Egyesület kérelmével kapcsolatos 
   Előterjesztő: polgármester 
 10./ Egyebek 
 
 
 
NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
1./ napirendi pont 
Javaslat a 2011. évi költségvetési rendelet módosítására 
/Előterjesztés és a rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Ivanovics István polgármester: A költségvetési rendelet módosítására több tétel átvezetése 
miatt van szükség, mivel ezek nem szerepelnek az eredeti költségvetésben. Ezeknek az 
átvezetése egyik oldalon  sem okoznak sem hiányt, sem többletet a költségvetésben. Például 
az IPR-s pályázattal kapcsolatos pénzek lekönyvelése. Az eredeti költségvetésben nem 
szerepelt a szeptember-decemberre vonatkozó társulási normatíva, a 2011. évi 
bérkompenzáció sem került átvezetésre. A mozgáskorlátozottak közlekedési támogatása, és az 
iskolatejjel kapcsolatos elszámolások is átvezetésre kerültek. 
 
Azt szeretné, ha a költségvetés módosításának során megbeszélésre kerülne, hogy az alkalmi 
árusoknak milyen összegű helypénzt kellene megfizetni. Ennek a problémának a megoldását 
már jelezték a testületi tagok, szeretné, ha most konkrét döntés születne. 
 
Itt többféle javaslat is elhangzik az összeg nagyságát illetően. A polgármester az alábbi 
javaslatot teszi fel szavazásra: a költségvetési rendelet 14. számú mellékletében kerüljenek 
szabályozásra ezek a díjtételek, mégpedig az alábbiak szerint: 

- 0-3 m2 területen történő árusítás alkalmanként 500.-Ft, 
- 3-6 m2 területen történő árusítás alkalmanként 1.000.-Ft. 
- 6-10 m2 területen történő árusítás alkalmanként 1.500.-Ft. 

 
Egyenlőre ezeket a díjtételek javasolja, szükség szerint módosítani lehetséges a jövőben. 
A mozgóboltok díjtételeinek megállapítására a későbbiekben fog sor kerülni, javasolja, hogy 
érdeklődjenek arról, hogy a környék településein mennyit fizetnek. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 7 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 9/2011. önkormányzati  
rendeletét az Önkormányzat 2011. évi költségvetésének a módosításáról. 
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2./ napirendi pont 
Tájékoztató az Önkormányzat 2011. I. félévi költségvetésének a teljesítésről 
/Előterjesztés  a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Ivanovics István polgármester: Mindenki megkapta a beszámoló táblázatokat az írásos 
előterjesztéssel együtt. Egyedül az iskola tervezett kiadásait nem sikerült tartani, a  többi 
intézménynél kedvező a teljesítés, ennek köszönhető, hogy összességében körülbelül 50 %-os 
a teljesített kiadások aránya. 
 
Balla Jánosné képviselő: De hol csúszott el az iskola költségvetése? 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Véleménye szerint egyenként át kellene nézni a tételeket, mert 
szerintük elírás történt, nem jó helyre lettek könyvelve a tételek. Szerinte az önkormányzat 
olyan kedvezményeket akar elvenni tőlük, amelyek törvény alapján járnak. 

- Kötelező biztosítani a munkaközösségi vezető, közalkalmazotti tanácsa elnöke és 
tagjai részére, valamint a szakszervezeti dolgozó részére biztosított 
órakedvezményeket. 

- Mivel elment az iskolából egy pedagógus ezért a személyi kiadásoknál egy bizonyos 
összeg megtakarítására kerülhet sor. A személyi kiadásoknál az év végéig az ő bére 
megmarad, illetve az igazgató-helyettesi állás megszűnésével az ő pótléka is 
megmarad a költségvetésben. 

- Mivel szakszervezeti titkár is, ezért érdeklődött a Pedagógusok Szakszervezeténél, 
ahol azt a tájékoztatást kapta, ha nem tudnak az Önkormányzattal megegyezni a 
törvényileg járó órakedvezményeket illetően, írni kell a szakszervezethez, ők 
kirendelnek egy jogászt és Munkaügyi Bírósághoz lehet fordulni. 

- Már a januári megszorítások is nagyon komolyan érintették a pedagógusokat, hiszen 
közel 13 millió forinttal csökkent az iskola költségvetése a 2010. évihez képest. 

- Korrepetálást, szakkört sem tudnak tartani ilyen megszorítások mellett, pedig igény 
lenne rá és szükséges is. 

- Mivel megszüntetésre került az igazgató-helyettesi megbízás, ezért az igazgatóra több 
munka fog hárulni. Ki fogja helyettesíteni, ha nincs igazgató-helyettes? 

- Az is kérdés, hogy ilyen megszorítások mellett hány pedagógus fog itt maradni az 
iskolában. 

- Elhozta a január havi fizetési jegyzékét, mindenki láthatja, hogy mennyi a fizetési, ő 
nem szégyelli. 

- Már januárban tudni lehetett, hogy nem fedezi az iskola költségvetése a kiadásokat. 
- Emberfeletti munkájukkal szemben lecsökkent a fizetésük. 
- Egy vízóra van az iskolában, kérdés, hogy az ott elfogyasztott víz ára teljes egészében 

az iskola költségvetését terheli-e. 4 vagy 5 leágazás van erről a vízóráról. 
- Tanultak a pedagógusok, de minek? 
- Ők nem kérték a cafetériát, ami kb. 1.200.000.-Ft. Ilyen megszorítás mellett úgy 

gondolták, hogy nincs rá pénz, ehhez is pótolni kellett a hiányzó összeget. 
 

 
Ivanovics István polgármester: Ő is ki tud rendelni szakértői bizottságot, hogy megállapítsa, 
törvényes volt-e az iskola működése és törvényes volt-e a rengeteg túlóra elszámolása., akár 
visszamenőleg öt évre is. De szerinte nem az a lényeg hogy a múltban keresgéljenek, hanem 
az, hogyan oldják meg ezt a mindenki számára nehéz és kellemetlen helyzetet. 
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Kapás Antalné képviselő: Egyik intézményben sem jó a helyzet, mindenhol tudomásul kellett 
venni a takarékoskodást, minden intézményben kevesebb pénz jut a személyi és dologi 
kiadásokra is. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Szerinte az óvodában nem volt olyan nagy csökkentés, mint 
náluk. 
  
Koncz Anita körjegyző: Valóban az iskolában volt a legnagyobb mértékű költségvetési 
csökkentés. Máshol nem volt túlóra, amin lehetett volna csökkenteni. Az óvodában a 
dolgozók csak a besorolás szerinti alapbérüket kapják, nem érti, hogy ebből mit lehetett volna 
csökkenteni. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Jelenleg havi 32 túlórájuk van. 
 
Koncz Anita körjegyző: A közalkalmazotti tanács működése esetén járó heti 8 óra 
kedvezmény az önkormányzatnak éves szinten kb. 1 millió forintjába kerül. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Milyen 8 óra? Milyen 1 millió forint. 7 óra kedvezmény jár a 
közalkalmazott tanács tagjainak havi szinten. 
 
Balla Jánosné képviselő: Ő is tudja, hogy sem itt, sem máshol nem nagyok a fizetések. 
Például a bankokban sem keresnek sokat az ügyintézők. 
Érdeklődik, hogy milyen munka hárul az igazgató-helyettesre, hiszen van iskolai titkár is. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Minden adminisztrációs munkát nem tud elkészíteni a titkár. 
Az igazgató-helyettes többféle munkába is besegített az igazgatónak,  pl: tantárgyfelosztás, 
órarend. 
 
Balla Jánosné képviselő: Miért került megbontásra az ötödik osztály? 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Ebben az osztályban rengeteg nehezen kezelhető gyermek volt, 
sokan buktak is, az idősebbek a felső tagozatos iskolában a kisebbek az alsóban tanulnak. Már 
most úgy látszik, hogy meglesz az eredménye az osztálybontásnak. 
Egyébként a fenntartó engedélyét kell kérni, ha több osztályt indítanak. Az előző tanévhez 
képest nincs több osztály, mert csak egy napközi indult, a másik napközis csoport helyett 
megbontották az 5. osztályt, ami indokolt volt. 
 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 7 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 41/2011. (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat 
 

 Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2011. I. 
félévi teljesítéséről szóló beszámolót megtárgyalta és azt elfogadja. 
A költségvetés teljesítése során a 2011. II. félévre vonatkozóan az alábbi 
szempontokat veszi figyelembe: 
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- Tekintve, hogy jelentős többletbevétel nem várható, ezért továbbra is megfelelő és 
szoros gazdálkodással lehet tartani a tervezett szintet. 

- Azoknál a bevételeknél, ahol az időarányos szinthez képes alacsonyabb a teljesítés, 
gondoskodni kell a nem megfelelő teljesítés okainak megkereséséről, az 
önkormányzatot jogosan megillető, de a meg nem fizetett bevételek beszedéséről. 
(Fizetési felszólítások kiküldése, végrehajtási eljárások megindítása.) 

- A kiadásoknál ügyelni kell az előirányzat szerinti teljesítésre, illetve annál 
kedvezőbb teljesítésre, a szükséges előirányzat átcsoportosításokra. 

- A kiadások csökkentése érdekében a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskolában 
a 2011/2012-es tanévtől kezdődően megszűnik az igazgató-helyettesi megbízás. 

- Az Önkormányzat a törvény által kötelezően biztosítandó órák megtartásához 
biztosítja a pénzügyi fedezetet, ezen felül kifizetésre nincsen lehetőség. 
A tantárgyfelosztás szerint túlóra nem lehet. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: folyamatos 
 

Időközben megérkezett a polgárőrség vezetője, és a polgárőrség egyik tagja, akik 19,00 órára 
kerültek meghívásra. 
 
Ivanovics István polgármester: Szalántai Gábort a polgárőrség vezetőjének 19,00 küldött 
meghívót, hogy megbeszéljék az együttműködési megállapodással kapcsolatos problémáikat, 
kérdéseiket. Mivel még csak a 2./ napirendi pont megtárgyalására került sor, a polgárőrséggel 
kapcsolatos napirend pedig a 9./ pont, ezért javasolja, hogy hozzák előbbre, mivel 
kiszámíthatatlan, hogy mikor ér véget a többi napirend megtárgyalása. Tehát a mai napon 
megtartott testületi ülésen az alábbi módosított napirendet javasolja elfogadni. 
 
Kérdés, hozzászólás  nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 42/2011. (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testület a 2011. szeptember 12-i 
testületi ülése napirendjét az alábbiak szerint állapítja meg: 

 
1./ Javaslat a 2011. évi költségvetési rendelet módosítására 

   Előterjesztő: polgármester 
 2./ Tájékoztató az Önkormányzat 2011. évi költségvetésének I. félévi teljesítéséről 

   Előterjesztő: polgármester 
 3./ Kontroll Polgárőr Közhasznú Egyesület kérelmével kapcsolatos 
   Előterjesztő: polgármester 

 4./ Javaslat a helyi szociális rendelet módosítására 
   Előterjesztő: körjegyző 

 5./ Javaslat a Szervezet és Működési Szabályzat módosítására 
   Előterjesztő: körjegyző 

 6./ Pályázat benyújtásával kapcsolatos 
   Előterjesztő: polgármester 

 7./ Óvodai csoportlétszám túllépésének engedélyezésére kérelem 
Előterjesztő: polgármester 
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 8./ Óvodavezetői kötelező óraszám elengedésére kérelem 
   Előterjesztő: polgármester 
 9./ Óvodai létszámemelésre kérelem 
   Előterjesztő: polgármester 
 10./ Egyebek 
 
 
3./ napirendi pont 
Kontroll Polgár őr Közhasznú Egyesület kérelmével kapcsolatos 
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Ivanovics István polgármester: Már egyszer tárgyalta a képviselő-testület az önkormányzat és 
polgárőrség között megkötendő megállapodást. Az  előterjesztett formában nem fogadta a 
testület, de nem zárkózott attól, hogy a szükséges módosításokkal mégis megkötésre kerüljön 
a megállapodás. 
Július 26-án ismét kapott egy kérelmet, melyben ismételten kéri a polgárőrség vezetője az 
együttműködési megállapodás megkötését. 
 
Balla Jánosné képviselő: A polgárőrség vezetőjétől kérdezi, hogy  az utóbb kiküldött 
együttműködési megállapodást ők írták-e, vagy formanyomtatvány. 
 
Orosz Éva polgárőrség tagja: Ez az Országos Polgárőr Szövetség honlapjáról letöltött minta. 
Az előzőleg kiküldött megállapodást e szerint a minta szerint már ők írták át, melyen több 
mindent változtattak. 
 
Balla Jánosné képviselő: Szeretné, ha félév helyett negyedévente számolna be a polgárőrség a 
munkájáról. 
 
Ivanovics István polgármester: Az egyesületi kisbuszra is felragasztották a polgárőrség 
feliratot. Tudomása szerint ezen a buszon nem lehet használni. 
Javasolja, ragaszkodjanak ahhoz, hogy az egyesületi busz ne vehessen részt a polgárőrség 
munkájában. 
 
Szalántai Gábor polgárőrség vezetője: Ő ilyen kikötéssel nem fogja aláírni a megállapodást. 
 
Ivanovics István polgármester: Mit ért támogatáson az egyesület vezetője? 
 
Szalántai Gábor: Nem írt bele az együttműködési megállapodásba összegéet mert tudta, hogy 
az önkormányzat úgysem fogja támogatatni anyagilag a polgárőrséget, nem is számított rá. 
 
Orosz Éva: A polgárőrségnek az is segítség, ha például a képviselő-testületi tagok segítenek 
tagok toborzásában, hiszen jelenleg nem túl nagy a létszámuk. Sokkal hatékonyabban tudnák 
végezni a munkájukat nagyobb tagsággal. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: A képviselő-testület szeretné megkapni a polgárőrség névsorát. 
Természetesen a pártoló tagok névsorát nem kérjük. 
 
Szalántai Gábor: Meg fogják küldeni a névsort. 
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Balla Jánosné: Arról érdeklődik a polgárőrség vezetőjétől, hogy tényleg Erdőkürtön kértek-e 
helyiséget a polgármestertől az összejövetelük megtartására. 
 
Szalántai Gábor: Mikor a rendőrséggel való együttműködési megállapodás aláírására sor 
kerül, akkor tényleg ez Erdőkürtön történt meg, ott kaptak helyiséget erre a célra. 
 
Balla Jánosné képviselő: A buszt nem fontos bevonni a polgárőrség munkájába. Jó lenne, ha 
az együttműködési megállapodás megkötését ez nem akadályozná meg. 
 
Szalántai Gábor: Tavasszal nagyon sürgős lett volna nekik megkötni az önkormányzattal az 
együttműködési megállapodást, de azóta változott a szabályozás, a polgárőrség további 
működéséhez nem szükséges. Most már nem sürgős, és nem létfontosságú számukra ennek a 
megkötése. 
 
Ivanovics István polgármester: A mostani képviselő-testületi ülésen nem kíván dönteni ez  
ügyben a képviselő-testület. Meg fogja kérdezni a pásztói rendőrkapitányt, Vida Ottó urat, 
hogy a kisbuszra lehet-e ragasztani polgárőrség feliratot, be lehet-e vonni a polgárőrség 
munkájába ilyen módon. A rendőrkapitány tájékoztatás után javasolja, hogy tárgyalja meg a 
képviselő-testület az együttműködési megállapodással kapcsolatos napirendi pontot. 

 
 

4./ napirendi pont 
Javaslat a helyi szociális rendelet módosítására 
/Előterjesztés és a rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
 
Koncz Anita körjegyző: Minden képviselő-testületi tag hallott már róla, hogy 2011. augusztus 
31-el megszűnik a gáz-és távhőtámogatási rendszer. Ennek kompenzálása érdekében a 
kormány bővítette a lakásfenntartási támogatásra jogosultak körét. A támogatás 
megállapításánál eddig a nyugdíjminimum 150 %-a (42.500.-Ft) volt az egy főre jutó 
jövedelem, szeptember 1-től megemelték 250 %-ra (71.250.-Ft) és nem egy főre jutó 
jövedelem, hanem fogyasztási egység alapján kerül kiszámításra. 
Ez a szabályozás nagyon ki fogja bővíteni a lakásfenntartási támogatásra jogosultak körét, 
melyet jelenleg pontosan nem tudunk felmérni. 
Az új szabályozás jelentős többletmunkát fog jelenteni a Körjegyzőség dolgozóinak, az 
Önkormányzatnak pedig többletkiadást. A normatív lakásfenntartási támogatás 90 %-ban 
visszaigényelhető, de még így is jelentős összeg egy ilyen kis költségvetésű önkormányzat 
számára. 
 
Úgy gondolja, hogy a lakás kiadásainak biztosítása az egyedülállók esetében okozza a 
legnagyobb gondot, hiszen minden rezsiköltséget egyedül kell fedezniük. Ezért került a helyi 
lakásfenntartási támogatásba a normatív támogatásnál magasabb összeg bevezetése 
egyedülállók esetében. Úgy gondolja, hogy helyi lakásfenntartási támogatásra nem lesznek 
sokan jogosultak, hiszen a nagy részük a normatív lakásfenntartási támogatásra is jogosult 
lesz. A képviselő-testületi tagokra bízza, hogy ez a szabályozás beépítésre kerüljön-e. 
 
A másik fontos változás, hogy a törvény azt javasolja, hogy elsősorban természetbeni 
formában legyen biztosítva az ellátás. Úgy gondolja, hogy ennek bevezetése Kálló községben 
feltétlenül indokolt, hogy célzottabban és ténylegesen a közüzemi számlák kerüljenek belőle 
kifizetésre. 
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Kivételes esetben, ha a jogosult semmilyen közüzemi számlával nem rendelkezik, csak abban 
az esetben lenne lehetőség készpénzes kifizetésre. 
 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 7 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 10/2011. önkormányzati 
rendeletét a szociális ellátások helyi szabályairól szóló rendelet módosítására. 
 
 
 
5./ napirendi pont 
Javaslat a Szervezeti és Működési Szabályzat módosítására 
/Előterjesztés és a rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
 Koncz Anita körjegyző: Az idén már nem először kerül sor a Szervezeti és Működési 
Szabályzat módosítására. Most a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 
módosítása következtében kell új szabályozást bevezetni. E törvény 103/B. §-a felhatalmazza 
a képviselő-testületeket, hogy a helyi sajátosságoknak megfelelően az általuk megalkotott 
rendeletek előkészítésében való társadalmi részvétel szabályait rendeletben állapítsák meg. 
Javaslata szerint nem önálló helyi rendelet megalkotásával, hanem a Szervezeti és Működési 
Szabályzatba történő beépítéssel tennének eleget a törvényi előírásnak. 
Úgy gondolja, hogy éves szinten nem sok rendelet-tervezetet kell majd társadalmi 
véleményezésre bocsátani, mert vannak bizonyos típusú rendeletek, amelyeket nem 
szükséges. 
A bevezetett szabályozás hatásai a gyakorlatban mutatkoznak meg, amennyiben szükséges 
lesz a módosítás, másfajta szabályozás lesz itt alkalmazható, akkor módosítani fognak rajta. 
 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 7 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 12/2011. önkormányzati 
rendeletét a Szervezeti és Működési Szabályzat módosításáról 
 
6./ napirendi pont 
Pályázat benyújtásával kapcsolatos 
 
Ivanovics István polgármester: Már említette a képviselő-testületi tagoknak, hogy a LEADER 
pályázatok keretében belül az önkormányzat számára két pályázatra lát esélyt.  
 
Az egyik pályázat kisgépek beszerzésével kapcsolatos. Erre a pályázatra előzetesen adatlapot 
kellett benyújtani, hogy egyáltalán van-e esélye az önkormányzatnak a pályázat 
megnyerésére. A teljes pályázati anyag megküldési határideje: 2011. szeptember 29. 
Az önkormányzat a pályázat keretében szeretne vásárolni fűnyíró kistraktort, melyre 
hótolólap és pótkocsi szerelhető, damilos fűkaszálógépet, melyre bozótvágó korong is 
szerelhető, önjáró fűnyíró-gépet, gallyazó és lombvágó gépet. 
1.250.000.-Ft bruttó értékre lehet pályázni, melyet előzetesen meg kell finanszírozni, az 
önkormányzat az önrész 250.000.-Ft. Természetes még így is megéri pályázni, hiszen új 
kistraktorra, fűnyíróra nagy szükség lenne, mert a régieket nehéz karbantartani. Javasolja, 
hogy az Önkormányzat vállalja fel az előzetes finanszírozást és az önrész biztosítását. 
 
 



 11 

 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatokat hozta: 
 
 43/2011. (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy pályázatot 
nyújt be az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program keretében a Cserhátalja 
LEADER Nonprofit Kft-hez. 
 
Célterület megnevezése: „Közösségi fejlesztések kis értékű beruházásaihoz nyújtott 
támogatások” 
Célterület azonosítója: 1 024 986 
Jogcím: Közösségi célú fejlesztés 
A projekt teljes becsült költsége: 1.250.000.-Ft. 
A projekt megvalósításához igényelt támogatás: 1.000.000.-Ft. 
 
A képviselő-testület a 250.000.-Ft-os önrész megfizetését, valamint a teljes pályázati 
összeg finanszírozását az önkormányzat költségvetéséből biztosítja. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. szeptember 29. 

 
 
Ivanovics István polgármester Biztonságtechnikai berendezésre is szeretné, ha pályázna az 
Önkormányzat, szintén a LEADER-s program keretében. 2011. szeptember 29-ig kell 
benyújtani az előzetes adatlapot, már árajánlatot is kellett hozzá kérni. 
A pályázati összeg 2 millió forint körül lesz, de lehet, hogy eléri a 4 millió forintot is. Az 
összeg nagyságától függ, hogy hány kamera kiépítésére fognak pályázni. 
A rendszer kiépítése kerül a legnagyobb összegbe, kamerák később is csatlakoztathatóak 
hozzá.  
A rendszer és 4 kamera csatlakoztatása az árajánlat szerint 2.600.000.-Ft-ba kerül. Kétféle 
típus van. Az egyik az analóg, mely összegből 6 kamera csatlakoztatható, de sajnos nem 
bővíthető és a kép minősége is gyenge. 
A másik az IP rendszerű, mely bővíthető, jó minőségű képet biztosít és rendszámfelismerő. 
Ha megnyeri az önkormányzat a pályázatot a kamera-rendszert nem az önkormányzat fogja 
működtetni, hanem a rendőrséggel kell megállapodást kötni.  
A pályázat benyújtásához a rendőrségtől is szükség van támogatói nyilatkozatra, de úgy 
gondolja, hogy Kállón a kamerák felszerelése mindenképp indokolt. 
Fenntartásának a későbbiekben természetesen anyagi vonzata is lesz, de a környező 11 
település együttesen kívánja megoldani, így biztos kevesebb lesz a fenntartási költsége. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 5 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
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 44/2011. (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy pályázatot 
nyújt be az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program keretében a Cserhátalja 
LEADER Nonprofit Kft-hez. 
Célterület megnevezése: „Biztonságtechnikai beruházások támogatása” 
Célterület azonosítója: 1 024 993 
Jogcím: közösségi célú fejlesztés 
A projekt teljes becsült költsége: 2.600.000.-Ft – 4.600.000.-Ft közötti összeg. 
A projekt megvalósításához igényelt támogatás: 2.000.000.-Ft – 4.000.000.-Ft közötti 
összeg. 
 
Előzetes adatlap benyújtási határideje: 2011. szeptember 29. 
Felelős: polgármester 
 
A Helyi Bíráló Bizottság pozitív elbírálása esetén a képviselő-testület felhatalmazza a 
polgármestert a pályázat benyújtására. 
Felelős: polgármester 
 
A képviselő-testület sikeres pályázat esetén az önrészt megfizetését, valamint a teljes 
pályázati összeg finanszírozását  az önkormányzat költségvetéséből biztosítja. 

 
 
7./ napirendi pont 
Óvodai csoportlétszám túllépésének engedélyezésére kérelem 
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Ivanovics István polgármester: Már az előző nevelési évben kapott az óvoda ilyen engedélyt, 
most ismételten kérik. 
Javasolja a képviselő-testületi tagoknak, hogy ebben a nevelési évben is megemelésre 
kerüljön a maximális csoportlétszám. 
 
Koncz Anita körjegyző: A 2010. január 1-jétől fenntartói hatáskörbe került a maximális 
csoportlétszám túllépésének engedélyezése. Az 2010/2011-es nevelési évre engedélyezte a 
fenntartó a csoportlétszám 10 %-os túllépését. Az óvodavezető tájékoztatása szerint már most 
maximális gyermeklétszámon üzemel az óvoda. Az év folyamán több gyermek felvételét 
kérik, így ahhoz hogy az év közben jelentkező felvételi igényeket biztosítani tudják, meg kell 
emelni a maximális csoportlétszámot. Mivel az itt élő gyermekek többségét kötelesek felvenni 
az óvodába, ezért helyhiány miatt elutasítani senkit nem akarnak. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 45/2011. (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a közoktatásról szóló 1993. évi 
LXXXIX. törvény 102. § (2) bekezdésének c) pontja, valamint a 3. számú melléklet II. 
rész 7. pontja alapján a Napraforgó óvoda Kálló négy csoportja (Süni, Mókus, Katica, 
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Maci) vonatkozásában engedélyezi a csoportba felvehető maximális gyermeklétszám 
10 %-kal történő megemelését a 2011/2012-es nevelési évben. 
 
A maximális csoportlétszám emelése nem indokolja a foglalkoztatotti létszám 
emelését. 
A működési feltételekhez szükséges forrásokat a 2011. évi intézményi költségvetési 
biztosítja. 
 
Felelős: Óvodavezető 
              Polgármester 
 
Határidő: azonnal 

 
 
8./ napirendi pont 
Óvodavezető kötelező óraszám elengedésére kérelem 
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Ivanovics István polgármester: Vezetői kötelező óraszám törlésére érkezett kérelem az 
óvodavezetőtől. Várja a képviselő-testületi tagok véleményét ezzel a napirenddel 
kapcsolatban. 
 
Koncz Anita körjegyző: Az óvodavezetőnek törvényileg heti 6 kötelező órája van. A 
közoktatási törvény szerint. „A pedagógus, vezető kötelező óraszáma a fenntartó 
egyetértésével csökkenthető, ha az ehhez szükséges fedezetet a fenntartó többletköltségvetési 
támogatás nélkül vagy a nevelési-oktatási intézmény saját forrásaiból biztosítja. A csökkentés 
ideje nem lehet hosszabb egy nevelési évnél, tanítási évnél, azonban több alkalommal is 
meghosszabbítható.” 
 
Benedek Péter István képviselő: Javasolja megfelezni az ellátandó heti kötelező óraszámot. 
 
Balla Jánosné képviselő: Előzőleg mennyivel csökkentettük a kötelező óraszámot? 
 
Koncz Anita körjegyző: Az előírt 6 kötelező óraszám 4-re lett csökkentve. 
 
Balla Jánosné képviselő: Akkor most is azt javasolja, hogy 4-re csökkentsék a kötelező 
óraszámot. 
 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 46/2011. (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyar Éva óvodavezető 
kérelmének a közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. törvény Harmadik rész 
B)Pedagógus és szakvizsgázott pedagógus-munkakörök 5. pontja szerint részben ad 
helyt és a számára előírt heti 6 kötelező óraszámot 4-re csökkenti. 
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9./ napirendi pont 
Óvodai létszámemelésre kérelem 
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Ivanovics István polgármester: Minden képviselő-testületi tag kézhez kapta az óvodavezető 
kérelmét. A költségmegtakarítás érdekében jelenleg egyik intézményünkben sincs 
létszámemelés, még akkor sem ha indokolt lenne. Mindenhol közcélú munkavégzés keretében 
próbáljuk megoldani. Az óvodai munkák elvégzésére is próbál megoldást találni, valamilyen 
formában segíteni fogja őket. 
Közalkalmazotti jogviszony létesítésére nem lát lehetőséget a jelenlegi helyzetben. 
Kéri a képviselő-testületi tagok véleményét is ezzel kapcsolatban. 
 
Kapás Antalné képviselő: Mivel a könyvtár-családsegítő szolgálat épületében sincs állandó 
takarítónő, ezért ő jó megoldásnak találná, ha alkalmaznának valakit a óvodában, aki nála is 
végezné a takarítást. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat nélkül 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
 
 47/2011. (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyar Éva óvodavezető 
létszámemelési kérelmét megtárgyalta és úgy dönt, hogy a Napraforgó Óvoda Kálló 
intézményében létszámemelést nem engedélyez. 
 
Amennyiben lehetősége lesz az önkormányzatnak, a munkák elvégzéshez közcélú 
foglalkoztatás keretében kíván segítséget nyújtani az intézménynek. 

 
 
 
10./ napirendi pont 
Egyebek 
/Alapító okirat módosítás a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Koncz Anita körjegyző: Mindenki előtt ismeretes, hogy 2011. októberében kerül sor a 
népszámlálásra, ezzel összefüggésben szükséges a Kálló és Erdőtarcsa Községek 
Körjegyzőségének Alapító Okiratának a módosítása. 
Az alapító okiratban jelenleg nem szerepel a 841173 Statisztikai tevékenység szakfeladat, 
ezzel szükséges kiegészíteni a szakfeladatokat ahhoz, hogy ilyen tevékenységre elszámolásra 
kerüljenek a kiadások. 
Kéri a képviselő-testületi tagokat, hogy ez bekerülhessen az alapító okiratba. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
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 48/2011. (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Kálló és Erdőtarcsa Községek 
Körjegyzőségének alapító okiratának módosítását az előterjesztésnek megfelelően 
elfogadja. 
 
A képviselő-testület utasítja a körjegyzőt, hogy a módosítás a Magyar Államkincstár 
részére is megküldésre kerüljön. 
 
Felelős: körjegyző 
Határidő: 15 napon belül 
 

Ivanovics István polgármester: A „Kéz a Kézben” Egyesület részéről kérelem érkezett: 2011. 
október 15-én a Faluház nagytermében zenés összejövetelt szeretnének tartani, melyet 
térítésmentesen szeretnének igényben venni. Az előkészületek és a takarítás miatt 14-ére és 
16-ára is kérik a termet. 
Úgy gondolja, hogy ennyivel támogathatják a településen élő nyugdíjasokat. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 49/2011. (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Kéz a Kézben” Egyesület 
kérelmét megtárgyalta és részükre engedélyezi a Faluház nagytermének térítésmentes 
használatát 2011. október 14-16-ig. 

 
 
 

A napirenden belül több felvetés is érkezett a képviselő-testületi tagok részéről. 
 
Benedek Péter István képviselő: Érdeklődik, hogy lehetne-e valamint tenni a kábelégetések 
ellen. Szerinte meg kellene őket büntetni. Időnként kibírhatatlan a füst, teljesen tönkre teszi a 
környéken élők egészségét. 
 
Ivanovics István polgármester: Már többször kimentek ilyenkor a füstölés helyszínére a 
rendőrök, de sajnos nem lehet őket visszaszorítani. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Véleménye szerint nagyon elavult a honlap, időnként frissíteni 
kellene rajta. 
 
Koncz Anita körjegyző: Egyetért a felvetéssel, és fokozatosan pótolni fogja. Az a baj, hogy 
sok a munkájuk és napi magas számú ügyirat és ügyfélforgalom mellett erre nem igazán jut 
idő, de tudja, hogy szükséges lenne. 
Örülne, ha a nem konkrétan rá tartozó dolgoknak, például a faluban zajló eseményekről való 
tájékoztatás megírását valamelyik képviselő-testületi tag felvállalná, mert ez nem jegyzői 
feladat. 
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Balla Jánosné képviselő: Érdeklődik, hogy az átereszek kitakarítása megtörtént-e, például a 
versegi úton. 
 
Ivanovics István polgármester: Sajnos erre még nem került sor, nincs is olyan gépe az 
önkormányzatnak, amivel ez megoldható lenne. 
 
Baboss Buda: Van olyan település, ahol bevezették a bérpótló juttatásra való jogosultság 
feltételeként a rendezett lakókörnyezetet. Itt is el kéne gondolkodni róla. 
 
Koncz Anita körjegyző: Itt nagyon sok, kb 100 fő a bérpótló juttatásra jogosultak száma, 
ezeket az ingatlanokat rendszeresen leellenőrizni képtelenség, erre kapacitása a hivatalnak 
nincs, így is nagyon sok a munkánk a sok közcélú foglalkoztatással.  Ha valakinek ilyen 
alapon megszüntetésre kerülne az ellátása, abból nagy fokú fenyegetettség alakulna ki a 
hivatal dolgozóira nézve. Sok esetben akkor is megfenyegetik az ügyintéző, ha jogszerűen 
elutasításra kerül a kérelem. 
 
Ivanovics István polgármester: Augusztusban küldtek ki felszólításokat a gazos ingatlanok 
tulajdonosainak. Ezek között a felszólítások között bérpótlós személy nem nagyon volt. 
 
Balla Jánosné képviselő: Sok az idegen a faluban, mit lehetne velük kezdeni. 
 
Makó László kisebbségi elnök: Ő most jelenleg két ideköltözött családról tud. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Ismeretes a képviselő-testületi tagok előtt a „kisház”-zal 
kapcsolatos probléma. Állítólag rossz állapotban van belülről is. Mikor tudnák megnézni 
közösen? 
 
Koncz Anita körjegyző: Úgy gondolja, hogy minél előbb időt kellene szakítani rá, beszéljék 
meg a képviselő-testületi tagok. 
 
 
Balla Jánosné képviselő: Felvetődött a bankváltás kérdése. Körbe kellene járni a témát, hogy 
lehetne a helyben működő Sajóvölgye Takarékszövetkezethez csatlakozni a jelenlegi bank 
helyett. Majd a későbbiekben beszéljenek róla. 
 

 
Több napirend nem volt, a polgármester megköszönte a megjelenést és a testületi ülést 
bezárta. 
 
 
                                                         Kmft. 
 
 
 
                 Ivanovics István                                                    Koncz Anita 
                   polgármester                                                          körjegyző 
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                                   Kapás Antalné                    Koncz Lajosné 
                                             jegyzőkönyv-hitelesítők 
 
 
 
 


